
Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie pre kultúru, médiá a ochranu kultúrneho dedičstva MsZ formou 

videokonferencie Microsoft Teams dňa 15.11.2023  

 

Prítomní: Ing. arch. Lucia Štasselová, Ing. Matej Vagač, Mgr. Michal Brat, PhD.; Mgr. Zuzana 

Duchová, Ing. Katarína Šimončičová, Mgr. et Mgr. Marek Machata, Mgr. art. Nick Kollár,.  

Ospravedlnení: MUDr. Jakub Vallo, Mgr. Viktor Blaha, JUDr. Jana Jakubkovič, Mgr. art. 

Dana Kleinert.  

Prizvaní: Mgr. Nina Vrbanová, PhD.; Mgr. Anna Rišková, Ing. Ivan Šajti, Ivan Bašnák, Ing. 

Slávka Nagyová, PhDr. Ivo Štassel, Ing. arch. Veronika Vojteková, Juraj Valocsay.  

 

Miesto a čas rokovania: Microsoft Teams od 16:00 h.  

 

Schválený a upravený program:  

1. Kontrola zápisu a úloh zo zasadnutia 11.10.2023  

2. Návrh všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy o 

určení názvov novovzniknutých ulíc v mestskej časti Bratislava-Dúbravka  

3. Informácia o mediálnej stratégii hlavného mesta  

4. Návrh všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy o 

určení názvu novovzniknutej ulice a verejného priestranstva v mestskej časti Bratislava-

Nové Mesto  

5. Návrh všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy o 

určení názvu novovzniknutej ulice v mestskej časti Bratislava-Rača  

6. Návrh na uzatvorenie dodatku č. 3 k zriaďovacej listine Generálneho investora Bratislavy 

a návrh na schválenie prevodu správy nehnuteľností v Bratislave, do správy príspevkovej 

organizácie Marianum – Pohrebníctvo mesta Bratislava  

7. Aktualizácia Celomestského zoznamu pamätihodností Bratislavy  

8. Informácia o revitalizácii Sadu Janka Kráľa  

9. Podnet na návrh Aleje Andreja Kovaríka a pamätnú tabuľu Pre Henryho Acordu  

10. Informácia z oddelenia kultúry  

11. Rôzne  

 

 

K bodu 1  

Kontrola zápisu a úloh zo zasadnutia 11.10.2023  

V tomto bode tajomníčka informovala komisiu o prizvaní do programu zodpovedných za 

žiadané informácie ohľadom komunikačnej stratégie mesta a revitalizácie Sadu Janka Kráľa. 

Následne predsedníčka komisie požiadala o prizvanie na ďalšie zasadnutia riaditeľov 

organizácií v gescii oddelenia kultúry, ktorí ešte členom komisie nepredstavili svoju 

organizáciu s usmernením prezentácie stratégie organizácie na najbližšie 3 roky. V závere bodu 

tajomníčka komisie pripomenula prípravu mimoriadneho zasadnutia komisie k návrhu rozpočtu 

hlavného mesta SR Bratislavy na rok 2024 a požiadala prítomných členov o účasť.  

 

K bodu 2  

Návrh všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy 

o určení názvov novovzniknutých ulíc v mestskej časti Bratislava-Dúbravka  



Bod prezentoval Ing. Šajti, ktorý komisiu oboznámil s predmetnou lokalitou, navrhovaných 

názvoch novovzniknutých ulíc a stanovisku názvoslovnej komisie hlavného mesta. Následne 

komisia diskutovala o dôvodoch nepoužitia historického nárečového názvu lokality Dúbravské 

glance.  

 

Stanovisko:  

Komisia pre kultúru, médiá a ochranu kultúrneho dedičstva MsZ odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť predložený Návrh Všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta 

Slovenskej republiky Bratislavy o určení názvov novovzniknutých ulíc v mestskej časti 

Bratislava-Dúbravka.  

 

Hlasovanie:  

Prítomní: 6  Za: 6   Proti: 0   Zdržal sa: 0  

 

 

K bodu 3  

Informácia o mediálnej stratégii hlavného mesta  

K bodu bol prizvaný vedúci oddelenia komunikácie a marketingu p. Bašnák, ktorému 

zdôvodnenie prizvania a požiadavky o informáciu uviedol p. Brat. Vedúci OKM v informácii 

ozrejmil, že mesto vníma časopis In.Ba viac ako bežný komunikačný kanál, s možnosťou ísť 

do hĺbky. Komisia v diskusii kládla dôraz na častejšiu periodicitu časopisu a jeho dostupnosť. 

Zaujímala sa aj o možnosť komunikácie cez TV Ružinov a požiadala o dáta prieskumu čerpania 

informácii o meste.  

 

 

K bodu 4  

Návrh všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy 

o určení názvu novovzniknutej ulice a verejného priestranstva v mestskej časti Bratislava-

Nové Mesto  

Bod komisii prezentoval p. Šajti, ktorý komisiu informoval dôvodoch vybraných názvov a 

o stanoviskách názvoslovnej komisie. Následne komisia krátko diskutovala o návrhu názvu 

s ochrannou známkou a prípadných rizikách.  

 

Stanovisko:  

Komisia pre kultúru, médiá a ochranu kultúrneho dedičstva MsZ odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť predložený Návrh Všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta 

Slovenskej republiky Bratislavy o určení názvu novovzniknutej ulice a verejného priestranstva 

v mestskej časti Bratislava-Nové Mesto.  

 

Hlasovanie:  

Prítomní: 6  Za: 6   Proti: 0   Zdržal sa: 0  

 

 

K bodu 5  

Návrh všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy 

o určení názvu novovzniknutej ulice v mestskej časti Bratislava-Rača  



Návrh komisii predstavil p. Šajti, stručne uviedol zdôvodnenie a predmetnú lokalitu a v závere 

pripomenul, že o všetkých predložených návrhoch na pomenovanie bude komisia rokovať na 

decembrovom zasadnutí po vyhodnotení pripomienkového konania.  

 

Stanovisko:  

Komisia pre kultúru, médiá a ochranu kultúrneho dedičstva MsZ odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť predložený Návrh Všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta 

Slovenskej republiky Bratislavy o určení názvu novovzniknutej ulice v mestskej časti 

Bratislava-Rača.  

 

Hlasovanie:  

Prítomní: 6  Za: 6   Proti: 0   Zdržal sa: 0  

 

 

K bodu 6  

Návrh na uzatvorenie dodatku č. 3 k zriaďovacej listine Generálneho investora Bratislavy 

a návrh na schválenie prevodu správy nehnuteľností v Bratislave, do správy príspevkovej 

organizácie Marianum – Pohrebníctvo mesta Bratislava  

Bod uviedla prizvaná vedúca oddelenia kultúry p. Vrbanová, ktorá komisii uviedla, že 

predložený návrh je realizáciou opatrení strategického dokumentu Dekáda pre kultúru, 

zameraných na pamiatkovú starostlivosť. Obsah návrhu ďalej priblížila prizvaná Ing. Slávka 

Nagyová. Komisia sa v diskusii zaujímala o rozsah kapacít Marianumu a možnosti archivácie 

dokumentov.  

 

Stanovisko:  

Komisia pre kultúru, médiá a ochranu kultúrneho dedičstva MsZ odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť predložený Návrh na uzatvorenie dodatku č. 3 k zriaďovacej listine 

Generálneho investora Bratislavy a návrh na schválenie prevodu správy nehnuteľností v 

Bratislave, do správy príspevkovej organizácie Marianum – Pohrebníctvo mesta Bratislava.  

 

Hlasovanie:  

Prítomní: 6  Za: 6   Proti: 0   Zdržal sa: 0  

 

 

K bodu 7  

Aktualizácia Celomestského zoznamu pamätihodností Bratislavy  

Bod prezentoval p. Štassel, riaditeľ Mestského ústavu ochrany pamiatok, ktorý komisiu 

v krátkosti oboznámil s aktualizáciou pamätihodností. Následná diskusia bola zameraná na 

možnosť vyhlásenia budovy Archívu SR za NKP.  

 

Stanovisko:  

Komisia pre kultúru, médiá a ochranu kultúrneho dedičstva MsZ odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť predloženú Aktualizácia Celomestského zoznamu pamätihodností 

Bratislavy.  

 

Hlasovanie:  

Prítomní: 6  Za: 6   Proti: 0   Zdržal sa: 0  

 



K bodu 8  

Informácia o revitalizácii Sadu Janka Kráľa 

K bodu bola prizvaná p. Vojteková, ktorá komisii prezentovala riešené územie prebiehajúceho 

projektu a procesný postup. Následná diskusia sa zamerala na možnosť ochrany NKP v dotyku 

s riešeným územím, najmä možnosti zachovania a ochrany budovy Veslárskeho klubu, 

prípadne jeho využitia. Taktiež boli v tejto súvislosti pripomenuté kompetencie Pamiatkového 

úradu SR. Na ochranu NKP v tomto území apeloval aj prizvaný p. Valocsay, ktorý sa na 

zasadnutie komisie prihlásil k téme ochrany NKP a pamätihodností.  

 

Uznesenie:  

Komisia pre kultúru, médiá a ochranu kultúrneho dedičstva MsZ berie na vedomie predloženú 

informáciu o revitalizácii Sadu Janka Kráľa.  

 

Hlasovanie:  

Prítomní: 6  Za: 6   Proti: 0   Zdržal sa: 0  

 

 

K bodu 9  

Podnet na návrh Aleje Andreja Kovaríka a pamätnú tabuľu pre Henryho Acordu  

Na občiansky podnet komisia diskutovala o návrhu na vznik Aleje Andreja Kovaríka, avšak 

s ohľadom na jeho úmrtie v tomto roku, v komisii bola všeobecná zhoda na potrebu uplynutia 

5 rokov od úmrtia a odporučenie prerokovania tohto návrhu v Názvoslovnej komisii hlavného 

mesta SR Bratislavy. Zároveň p. Šimončičová navrhovala, aby sa v aleji nachádzali stromy 

druhu topoľ čierny nakoľko sa p. Kovarík skupinu tohto druhu na súkromnom pozermku snažil 

zachrániť.  

Na občiansky podnet vytvorenia pamätnej tabule pre Henryho Acordu dala komisii informácie 

tajomníčka. Komisiu oboznámila s tým, že na oddelení kultúry je takýto podnet u evidovaný 

a riešený, prerokovávaný už bol aj na Komisii pre diela vo verejnom priestore.  

Komisia predložené informácie zobrala na vedomie a v prípade posunu riešenia podnetov, 

požiadala tajomníčku o ďalšie informácie.  

 

 

K bodu 10  

Informácia z oddelenia kultúry  

Vedúca oddelenia kultúry p. Vrbanová komisiu informovala o uskutočnení Bratislavského 

kultúrneho fóra dňa 14.11.2023 a jeho obsahu, hovorila o príprave návrhu rozpočtu na rok 2024 

a nútenom znižovaní pôvodných plánov vzhľadom na finančnú situáciu mesta a taktiež 

informovala o príprave akčného plánu a ladení s odpočtom PHSR.  

 

K bodu 11  

Rôzne  

V tomto bode neboli prerokované žiadne návrhy.  

 

Zapísala:  

Mgr. Katarína Lukyová, v. r.    Ing. arch. Lucia Štasselová, v. r.   

tajomníčka komisie   predsedníčka komisie  

Bratislava, 20.11.2023  


